
 

Valtuutettu Satu-Sisko Elorannan ynnä muiden valtuustoaloite kuntoportaista Kiihtelysvaaraan 
   
KV 31.08.2020 § 78  

Valtuutettu Satu-Sisko Eloranta jätti 31.8.2020  valtuuston puheenjohtajalle 
valtuustoaloitteen kuntoportaista Kiihtelysvaaraan. 
 
Valtuustoaloitteen olivat allekirjoitteet myös Martti Juntunen, Matti Pesonen, Anni 
Järvinen, Jukka Hirvonen, Petteri Tahvanainen, Hannu Holopainen, Marko 
Haakana, Sanna Heinonen, Antero Puhakka, Eero Hirvonen, Alia Dannenberg, 
Heino Räty, Matti Väistö, Asko Miettinen, Joakim Kärkäs ja Mari Ojalammi. 
 
Päätös: 
Lähetettiin kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 

 
KULILK 20.01.2021 § 7    
143/00.02.00.03/2020    
 

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 7.9.2020 lähettää asian kulttuuri- ja 
liikuntalautakunnan valmisteltavaksi. 
 
Valtuustoaloitteessa esitetään, että Kiihtelysvaaraan rakennetaan pitäjäläisten 
terveysliikunnan lisäämiseksi ja kunnon ylläpitämiseksi kuntoportaat. 
Sijoituspaikaksi esitetään SF-Caravan aluetta. Toiseksi vaihtoehdoksi esitetään 
ns. Määtän rinnettä, jossa talvisin lasketaan pulkkamäkeä. 
 
Vastaus: 
Kuntoportaista on tullut viime vuosina suosittu liikuntapaikka. Portaita on 
rakennettu ympäri Suomea, ja sosiaalisessa mediassa käytävät keskustelut ovat 
lisänneet portaiden suosiota trendilajina. Myös Joensuuhun on rakennettu 
kuntoilunäkökulma edellä portaat Penttilään, ja Hammaslahden kuntoportaat on 
suunniteltu toteutettavaksi vuonna 2023. Hammaslahden hankkeen alustava 
kustannusarvio on 100 000 euroa. Jatkossa on entistä tarkemmin mietittävä 
kuntoportaiden ”palveluverkon” kriteereitä. Yhtenä kriteerinä tulee miettiä, kuinka 
jo olemassa olevia portaita voidaan hyödyntää liikuntapaikkanäkökulmasta. 
Toinen tärkeä seikka on pohtia rakennettavien portaiden sijoittamista. Pitäisikö 
rakennettavilla portailla olla jokin muukin tarveperuste kuin kuntoilu?  
Koska kaupungin liikuntapalveluiden budjettirakenteeseen ei sisälly 
liikuntapaikkarakentamiseen kohdennettuja resursseja, viedään Kiihtelysvaaran 
kuntoporrashanke kaupungin lähiliikuntatyöryhmään. Lähiliikuntatyöryhmän 
tehtävä on yhteensovittaa lähiliikuntaolosuhdehankkeet investointiohjelmaan. 
 
Valmistelija: liikuntajohtaja 
 
Hyvinvointijohtajan päätösehdotus: 
Kulttuuri- ja liikuntalautakunta päättää 
 
esittää kaupunginhallitukselle, että se antaisi edellä olevan vastauksen valtuutettu 
Satu-Sisko Elorannan ynnä muiden valtuustoaloitteeseen kuntoportaista 
Kiihtelysvaaraan ja että aloite ei anna aihetta muihin toimenpiteisiin. 
 
Päätös: 
Keskustelun aikana Matti Pesonen ehdotti asian palauttamista uudelleen 
valmisteltavaksi. Saatteena, että valmistelussa kuullaan Kiihtelysvaaran 
kyläyhdistystä. Anu Honkanen ja Antti Saarelainen kannattivat Matti Pesosen 
tekemää ehdotusta.   
 
Päätettyään keskustelun puheenjohtaja tiedusteli, voidaanko Matti Pesosen  
tekemä esitys hyväksyä yksimielisesti. Kukaan jäsenistä ei vastustanut 
puheenjohtajan esitystä, joten puheenjohtaja totesi kulttuuri- ja liikuntalautakunnan 
yksimielisesti hyväksyneen Matti Pesosen tekemän esityksen. 


